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Referat af bestyrelsesmøde 
Onsdag d. 25. oktober 2023 kl. 17 på Engskolen 

 
Forældrerepræsentanter skolebestyrelse: Lotte Rask Bak Pedersen (Willum Gr 6x), Claudia Kabell Bjerrum (Noah Gr 
6x), suppleant Mette Christine Jørgensen (Bertil Kl Æ23), suppleant Misha Eiberg (Anker Gr 1) 
Forældrerepræsentanter forældreråd:  Sabine Mariager (Elias Kl M1) 
Afbud: Solvejg Petot (Sofus Gr 6x), Charlotte Smith Nymand (Conrad Gr 6x), Maria Wieland Niemann (Kl Æ23), 
Natascha Nonsgjogv Kreisø (Gr 6x), suppleant Christina Philip (Silas Gr 6y), Farina Shoaib (Yusef Gr 3), Christian Dupont 
(Antonia Gr 8), Anja Krag Kristensen (Benjamin Kl M3), suppleant Gorm Wisweh (Wilhelm Gr 3) 
Personalerepræsentanter: Inge Kyed (Kl M2), Morten Henriksen (Gr 7x) 
Ledelsesrepræsentanter: Lonnie Skytte Bechmann, Marianne Malmkjær-Mørch, Annemette Ryge 

 
DAGSORDEN 
 

0) Vi starter med at spise sammen 
 

  20 min 

1) Nyt fra elevrådet 
 

 ?? 5-10 min 

Referat: 
Elevrepræsentanterne var desværre forhindret  
 

   

2) Godkendelse af dagsordenen 
 

 Marianne 5 min 

Referat: 
Godkendt  

   

3) Opfølgning på drøftelsen om den ændrede skolelængde  
- Er der noget udover drøftelsen fra sidste møde, vi skal 

være opmærksom på? 
- Hvornår beslutter ledelsen, hvad det giver anledning til? 

 

 Marianne 10 min 

Referat: 
Hvornår bliver det evalueret – hvad er tidshorisonten?  
Det vil blive evalueret i personalegrupperne, samt i ledelsen i 
løbet af november.  
 
Forslag om at inddrage forældrene i evalueringen. Da der er 
konkrete oplevelser i bestyrelsen af at eleverne har svært ved at 
overskue især de lange dage og at dagene ikke er lige lange. 
Ledelsen kigger ind i hvordan det evt kan gøres med den 
forholdsvise korte tidshorisont i mente. 
 
Umiddelbart kan det mærkes i fritidsdelen om fredagen, hvor 
nogle går tidligere hjem – men der er mange faktorer der spiller 
ind i dette.  
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4) Økonomi 
- Præsentation af 3. prognose (vedhæftet som bilag) 
- Hvad giver det anledning til? 
- Politisk beslutning om tilbageholdelse af midler i 2024 

(besparelse) 
 

Gennemgang Lonnie 
Marianne 

10 min 

Referat: 
Gennemgang af 3. prognose for skole- og fritidsdel.  
Der er sat flere midler af til inventar - til indretning af nye 
mødelokaler og kontorer. 
 
I 2024 tilbageholdes midler fra starten af året, i stedet for i løbet 
af året.  
 

   

5) Personalenyt 
- Ansættelser 
- Fravær 
- Initiativer 

 

Information Lonnie 
Marianne 

10 min 

Referat: 
- Annemette, ny souschef, startede 1. oktober 
- Emilie, ny afdelingsleder, starter 1. november 
- Orientering om ansættelse af pædagog  

 

   

6) Nyt princip for IT – herunder film, skærm, digital dannelse, 
strategi for indkøb 
- Indledende drøftelse – hvad er vi hver især optaget af? 
- Hvad tænker vi er en udfordring, som vi skal have fundet 

en løsning på? 
 
Punktet bliver tilbagevendende på fremtidige møder, både i 
bestyrelsen og i personalegruppen. 

 

Drøftelse Marianne 30 min 

Referat: 
Hvad skal princippet give svar på? 
 

• Undervisning/læring -   

• Fritid/underholdning - mulighed for socialt samvær 
omkring det, både positivt og negativt  

• Digital dannelse er vigtigt, især for elever der har svært 
ved at gennemskue  

• Strategi for indkøb dette på område. 
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P A U S E 

 

  10 min 

7) Aktuelt. Hvad rører sig i afdelingerne?  
 
- Mellemteam (Engen 3) / Fritidsklubben 
- Engen 1 
- Engen 2 
- Udskoling (Engen 3 og Store Engen) / Klubben 

 
Mulighed for supplerende kommentarer eller spørgsmål. 
 

Gennemgang 
 

Marianne 
 
 
Inge 
Lonnie 
Morten H 
Maria/Lonnie 

20 min 

Referat: 
Mellemteam/fritidsklubben – koloni med halvdelen af børnene. 
Det går stille og roligt – nye aktiviteter skal sættes i gang om 
fredagen. I skoledelen er der sket en lille ændring - i stedet for 
tre klasser – er der nu to klasser og nogle gange tre grupper.  
Engen 1 – del nye børn som har skullet lære at gå i skole.  
Engen 2 – barselsrokade der er taget godt imod de nye voksne i 
fritidsklubben. Alle grupper kører godt.  
Udskoling – der arbejdes med UPV’er, karakterer, terminsprøver 
og forsøg med afgangsprøver i nogle fag til januar.  
Æ’erne er gang med at afgøre hvem der skal til afgangsprøver i 
de praktisk/musiske fag.   
Klubben arbejder med relationerne mellem børnene. 
 

   

8) Mødestrukturen på bestyrelsesmøderne. 
- Evaluering. Er der brug for at tilpasse formen 

fremadrettet? 

- Hvad vil vi gerne have mere af og mindre af på 
møderne? 

- Opdeling mellem bestyrelsen og forældrerådet ad hoc på 
en del af møderne? 

- Hvornår og med hvilket formål? 
 

Drøftelse Solvejg 
Lotte 

15 min 

Referat: 
Kunne det give mening, at der er emner, der drøftes i hver for 
sig i hhv. skolebestyrelsen og forældrerådet?  
Det er rart, at det er samlet, men kunne nogle af de af faste 
punkter flyttes, så de ikke altid er øverst.  
 
Kunne man gå i gang med mødet, mens vi spiser.  Evt kunne 
‘hvad rør i sig i afdelingerne’ tages mens vi spiser. Det kunne 
være med tema.  
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Tiden kan afgrænses med time-timer. 
 

9) To såkaldte investeringscases: 
- Øget tilbageslusning fra specialundervisning 
- Selvmestring (øget selvtransport) 

 

Orientering Lonnie 10 min 

Referat: 
Lonnie orienterede om de to investeringscases. Skolens ledelse 
bliver orienteret yderligere i den kommende tid. Det vurderes at 
der i kommunen er 14-15 elever der kan tilbagesluses med 
BUFF-fleks og 4-5 til almen uden støtte.   
Bestyrelsen vil løbende blive orienteret om de to 
investeringscases. 
 

   

10) Skoleudviklingssamtalen 11. oktober 
- Hvordan gik samtalen? 
- Hvordan oplevede bestyrelsesrepræsentanterne det? 
- Hvad kunne være temaer næste gang (foråret 2024)? 

 

Orientering Lonnie 10 min 

Referat: 
Samtalen gik godt og det var nogle gode oplæg.  
 
Der stilles spørgsmålstegn ved om tiden der er brugt på at 
planlægge samtalen er givet godt ud. 
 

   

11) Forældrekommunikation  
- Er der noget vi skal have drøftet og fundet en plan for? 

 

Drøftelse Marianne 5 min 

Referat: 
 

   

12) Nyt fra specialskolenetværket? 
 

Information Lotte 
Solvejg 

5 min 

Referat: 
Intet 
 

   

13) Meddelelser 
- Fra formanden 
- Fra personalet 
- Fra ledelsen 

 

Information  5min 

Referat: 
Vi nåede ikke punktet 

   

14) Punkter til kommende møder Information Marianne  
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- Nyt princip for fordeling af pladser i bestyrelsen, så der 
opnås så vid en repræsentation som muligt (ønske fra 
personalegruppen) 

- Badeforhold (for lidt vand i bruserne?) 
- Ved revision af princip for forældresamarbejde: 

Afholdelse af forældremøder 
- Skoledagens længde/skemaernes udformning (ny 

ordning) 
 

Referat: 
 

   

15) Datoer kommende møder: 
- 6. december 
- 24. januar 
- 13. marts 
- 24. april 
- 29. maj 

Information   

16) Eventuelt 
 

   

 
Referent: Annemette Ryge 


